

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန



အကောက်ခွန်သတင်းလွှာ

အတွဲ ၁ ၊ အမှတ် ၂ ၂၀၁၅ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁)ရက်

Study Dialogue Visit for ASEAN Customs Directors General လေ့လာရေးခရီးစဉ်သို့ တက်ရောက်ခြင်း



ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ ဘရပ်ဆဲလ်မြို့တွင်ကျင်းပသော Study Dialogue Visit for ASEAN Customs Directors General လေ့လာရေးခရီးစဉ်သို့ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းသိန်းနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးယဉ်မင်းအောင်တို့ နှစ်ဦးသည် (၂၀-၁၀-၂၀၁၅)ရက်နေ့မှ (၂၂-၁၀-၂၀၁၅)ရက်နေ့အထိ တက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွင် အစီအစဉ်အရ အကောက်ခွန်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး EU အကောက်ခွန်၏ ပရောပထမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် (၂၈)နိုင်ငံအား နယ်နိမိတ်တစ်ခုတည်း အဖြစ် သတ်မှတ်၍ တူညီသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်း သတ်မှတ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်နေမှုများအား တိုက်ရိုက် လေ့လာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

(၁၈)ကြိမ်မြောက် A ကောက်ခွန် ပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး (CECWG) A စည်းအဝေးကျင်းပခြင်း



(၁၈) ကြိမ်မြောက် A ကောက်ခွန်ပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး (CECWG) A စည်းအဝေးတွင် A ခမ်းအနား သဘာပတိအဖြစ် မလေးရှားနိုင်ငံ A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ Assistant Director General MR.DATO HAJI HASSAN IBRAHIM မှ ဆောင်ရွက်ပြီး A ကောက်ခွန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာ စီမံချက်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သော နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်၊ A ကောက်ခွန်စိုးမိုးရေးနှင့် A ပြန်လှန်ကူညီပေးရေး၊ ပြည်သူ့ဘဝလုံခြုံရေးနှင့် လူမှုဘဝကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ A ကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ကုန်သွယ်မှုများအား စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးမှုနှင့် ပတ်သက်သော အတွေ့အကြုံများကို အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာကြသည့် A ကောက်ခွန်အရာရှိများမှ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

A ဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ASEAN အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်သော ကမ္ဘောဒီးယား၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ စင်္ကာပူ၊ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဘရူနိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံများမှ A ကောက်ခွန်အရာရှိ ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း (၂၅)ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။

(၁၈)ကြိမ်မြောက် A ကောက်ခွန် ယူဒေစီမိုးရေးနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး (CECWG) A စည်းအဝေးကျင်းပခြင်း



မြန်မာ့ A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ A ဝင်ရင်းနှင်ငံ A ဖြစ် ကြီးမှူးကျင်းပသော (၁၈) ကြိမ်မြောက် A ကောက်ခွန် ယူဒေစီမိုးရေးနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး (CECWG) A စည်းအဝေးကျင်းပခြင်း အား ရန်ကုန်မြို့၊ Kandawgyi Palace Hotel ၌ (၂၀-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့မှ (၂၂-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့အထိ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ A စည်းအဝေးကျင်းပခြင်း A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစန်းလွင် တက်ရောက် A ဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား၍ A ခမ်းအနားအား ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။

A စည်းအဝေးတွင် A ခမ်းအနားသဘာပတိ A ဖြစ် မလေးရှားနိုင်ငံ A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ Assistant Director General MR. DATO HAJI HASSAN IBRAHIM မှ ဆောင်ရွက်ပြီး A ကောက်ခွန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သော နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်၊ A ကောက်ခွန် စိုးမိုးရေးနှင့် A ပြန်လှန်လှူဒါန်းမှု ညီပေးရေး၊ ပြည်သူ့ဘဝလုံခြုံရေးနှင့် လူမှုဘဝ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ A ကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ကုန်သွယ်မှုများအား စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ A လေ့ကျင့်ကောင်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးမှုနှင့် ပတ်သက်သော A တွေ့ရှိမှုများကို A စည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသည့် A ကောက်ခွန်အရာရှိများမှ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

A ဆိုပါအတိုင်း A စည်းအဝေးသို့ ASEAN အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်သော ကမ္ဘောဒီးယား၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ စင်္ကာပူ၊ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဘရူနိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံများမှ A ကောက်ခွန်အရာရှိ ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း (၂၅) ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။

(၁၈)ကြိမ်မြောက် A ကောက်ခွန် ပုဒ်မိးရဲးန့ၣ် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရဲး (CECWG) A စည်းအ ဝေးကျင်းပခြင်း



(၁၈) ကြိမ်မြောက် A ကောက်ခွန်ပုဒ်မိးရဲးန့ၣ် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရဲး (CECWG) A စည်းအ ဝေး တွင် A ခမ်းအ နား သဘာပတိအ ဖြစ် မလေးရှားနိုင်ငံ အ ကောက်ခွန်ဗီးစီးဌာနမှ Assistant Director General MR.DATO HAJI HASSAN IBRAHIM မှ ဆောင်ရွက်ပြီး အ ကောက်ခွန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရဲးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာ စီမံချက်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သော နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်၊ အ ကောက်ခွန်ဗီးမိးရဲးန့ၣ် အ ပြန် အ လှန်အ ကူအ ညီပေးရဲး၊ ပြည်သူ့ဘဝလုံခြုံရဲးန့ၣ် လူမှုဘဝကာကွယ်ရဲးလုပ်ငန်းစဉ်များ အ ကောင်အ ထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ကုန်သွယ်မှုများအ ဘး စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အ လေ့အ ကျင့်ကောင်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးမှုန့ၣ် ပတ်သက်သော အ တွေအ ကြံ့များကို အ စည်းအ ဝေးတက်ရောက်လာကြသည့် အ ကောက်ခွန်အ ရာရှိများမှ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

အ ဆိုပါအ စည်းအ ဝေးသို့ ASEAN အ ဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်သော ကမ္ဘောဒီးယား၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ စင်္ကာပူ၊ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ အ င်ဒိုနီးရှား၊ ဘရူနိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံများမှ အ ကောက်ခွန်အ ရာရှိ ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း (၂၅)ဗီး တက်ရောက်ခဲ့ကြပါသည်။

A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ A ဘက်တိုဘာလA တွင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် (၃၈၆.၇၁)သန်းခန့်ရှိ
A ကောက်ခွန်ပစ္စည်းများ ဖမ်းဆီးရမိခြင်း

A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ ရန်ကုန်A ပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၊ ရေဆိပ်နှင့် A ကောက်ခွန် နယ်မြေဒေသ A သီးသီးတို့တွင် တင်သွင်းခွင့်စာရွက်စာတမ်းA ထောက်A ထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ တင်သွင်းလာ သော ကုန်ပစ္စည်းများA ဘေးစစ်ဆေးရှာဖွေ တားဆီးA ရေးယူမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ A ဘက်တိုဘာလ (၁)ရက်နေ့မှ (၃၁)ရက်နေ့A ထိ စုစုပေါင်းဖမ်းဆီး/ တားဆီးမှုမှာ (၂၉)မှုဖြစ်ပြီး ခန့်မှန်းတန်ဖိုးမှာ ကျပ်(၃၈၆.၇၁)သန်း ခန့် ဖြစ်ပါသည်။

ဆိပ်ကမ်းများတွင် တားဆီး/ဖမ်းဆီးခြင်း



ဆိပ်ကမ်းများတွင် တားဆီးမှု (၈)မှုရှိ၍ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးမှာ ကျပ် (၂၅၀.၉၂) သန်းခန့်ဖြစ်ပြီး ထူးခြားဖမ်းဆီးမှု A နေဖြင့် MITT ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် PYAI SONE WIN AUNG Services Co.Ltd မှ တင်သွင်းလာသော Recon, Prime Mover (Head Only), Brand Mitsubishi Fuso (3)Units, Nissan UD (1)Unit စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ကျပ် (၂၃၂.၅) သန်းခန့်A ဘေးစစ်ဆေးရေးA ဖွဲ့မှ စစ်ဆေးခဲ့ရာ Last Date Of Import License ထက် (၅၇)ရက် ကျော် လွန်နေကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် တားဆီးခဲ့ပါသည်။

AWPT ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် Success & Eldorado Co.Ltd မှ တင်သွင်းလာသော Construction Material များပါရှိသည့် ပေ(၂၀) ကုန်သေတ္တာတစ်လုံးA ဘေး X-Ray စက်ဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့စဉ် သံသယဖြစ်ဖွယ် ပုံရိပ်တွေ့ရှိခဲ့ သဖြင့် ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ IDတွင် ကြေညာထားခြင်း မရှိသော Aluminium Door For Liner (1x10kg) 247 U A ပါA ဝင် Item (6)မျိုး ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် (၁.၇၆)သန်း ခန့်A ဘေး တွေ့ရှိ၍ တားဆီးခဲ့ပါသည်။



ဆိပ်ကမ်းများတွင် တားဆီး/ဖမ်းဆီးခြင်း

AWPT ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် Infinity Investment CO.,LTD မှ တင်သွင်းလာသော ပေ ၂၀ ကုန်သေတ္တာတစ်လုံးအား အ ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ဆိပ်ကမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဖြင့် (၂၂-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးခဲ့ရာ ID/IL တွင် ကြေညာထားသော EAU DE Toilette Perfume Item (၄၆)မျိုး ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် (၆.၄၂)သန်းခန့်သည် Valid for Prior Arrival (VPA) (၅၀၇)ရက် ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းကြောင့် တားဆီးခဲ့ပါသည်။



အဆိုပါ တားဆီးမှုအား တည်ဆဲအ ကောက်ခွန် လုပ်ထုံး/လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ပူးပေါင်းဖမ်းဆီးမှု

(၇.၁၀.၂၀၁၅)ရက်နေ့ (၁၃:၁၅)အချိန်ခန့်တွင် တာချီလိတ်မြို့နယ် အ ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး မှ အ ကောက်ခွန်မှူး ဦးဝေလင်းအောင် နှင့် အ ကောက်ခွန်ထိန်း ဦးမျိုးမြင့်အောင် တို့ပါဝင်သော ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့နယ် လွယ်တော်ခမ်း စစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် မိုင်းဆတ် မြို့နယ်၊ နားယောင်း ကျေးရွာဘက်မှ တာချီလိတ်ဘက်သို့ အိုက်ရိန် (၁) အိုက်စိုင်းဆိုင်မောင်းနှင်လာသော Vigo အမျိုးအစား (ခဲရောင်) ယာဉ်အမှတ် 2H.3578 အား စစ်ဆေးရာ ယာဉ်နောက်ခန်း ကြမ်းခင်းအောက်တွင် အတွင်းမှ WY စာတမ်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြား (၈၀၀၀)ပြားစီပါ အထုပ်ကြီး (၅၆)ထုပ် စုစုပေါင်း စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၄၈၀၀၀)ပြား အလေးချိန် (၄၄.၈) ကီလိုဂရမ် ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် သန်းပေါင်း (၁၁၂၀)ခန့် နှင့် Samsung လက်ကိုင် ဖုန်း (၁)လုံး၊ Nokia လက်ကိုင်ဖုန်း (၁)လုံး တို့အား ဖမ်းဆီးရရှိခဲ့ပါသည်။



နယ်မြေဒေသများတွင် တားဆီး/ဖမ်းဆီးခြင်း

နယ်မြေဒေသများတွင်တားဆီးမှု (၂၁)မှုရှိ၍ ခန့်မှန်း တန်ဖိုးမှာ ကျပ် (၁၃၅.၇၉) သန်းခန့်ဖြစ်ပြီး၊ ထူးခြားဖမ်းဆီး မှု A နေဖြင့် (၂-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် မန္တလေး(၁၆)မိုင် ကျောက်ချောစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ မန္တလေးမှ မူဆယ်သို့ သွား ရောက်မည့် Mark X A မျိုး A စား A ဖြူရောင်ယာပိ A ဘး စစ်ဆေးရာ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း A ထောက် A ထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် ကျောက်စိမ်းဟုယူဆရ သော ကျောက်ဖြတ်စနှင့် ကျောက်တုံးဆိုဒိမ် (432) Kg ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ်(၄၃.၂၀)သန်းခန့် A ဘး စစ်ဆေးတွေ့ရှိ၍ တားဆီးခဲ့ပါသည်။



မန္တလေး (၁၆)မိုင် ကျောက်ချော စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်စဉ် (၈-၁၀-၂၀၁၅)ရက်နေ့ (၁၈:၀၀) A ချိန်ခန့်တွင် မန္တလေးမှ မူဆယ်သို့ သွားရောက်မည့် Canter A မျိုး A စား (၆)ဘီးယာပိ A ဘး A တက်ယာပိ စစ်ဆေးရေး တာဝန်ကျ A ကောက်ခွန်မှူး ပီးဇော်သက်မောင် ပီးစီးသော A ကောက်ခွန် စစ်ဆေးရေး A ဖွဲ့မှ စစ်ဆေးရာ ယာပိပေါ်ရှိ ကုန်ပစ္စည်းများ A ဘက်တွင် သိုဝှက်သယ်ဆောင်လာသော ဂျပ်ဖာ ဖြင့် ထုပ်ထားသည့် ရှေးဟောင်း ပေစာထုပ်၊ ပရပိုဒ် စာထုပ် (၃၇)ခု၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ၁၁၁၀၀၀/- A ဘး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါသည်။

ဖမ်းဆီးရမိ A များပြည်သူစားသုံး/သုံးစွဲရန်မသင့်သော ဆေးဝါး၊ စားသောက်ကုန်၊ ဘီယာနှင့် A ထွေထွေလူသုံးကုန်ပစ္စည်းများA ဘေး ဖျက်ဆီးခြင်း

တာချီလိတ်မြို့နယ် A ကောက်ခွန်ငါးစီးဌာနမှူးရုံး နှင့် Mobile Team တို့ ပူးပေါင်းဖမ်းဆီးမှု (၃၄)မှုမှ A များပြည်သူစားသုံး / သုံးစွဲရန်မသင့်သည့် ဘီယာ၊ A ချိုရည်၊ စီးကရက်၊ မုန့်မျိုးစုံ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ A မည်မသိA ရေပြားလိမ်းဆေး၊ တရုတ်တိုင်းရင်းဆေး၊ A ပင်A ဘေးတိုးဆေး၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ကွမ်းစားဆေး၊ ဟင်းA နှစ်ထုပ်၊ Battery Acid၊ ဓါတ်မြေဩဇာစသော လူသုံးကုန်နှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ စုစုပေါင်း တန်ဖိုးကျပ် (၄၁.၆၉)သန်းခန့်A ဘေး (၂၀.၁၀.၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် တာချီလိတ်မြို့နယ် A ကောက်ခွန်ငါးစီး ဌာနမှူးရုံး၌ ဖျက်ဆီးရေးA ဖွဲ့ဖြင့် ဖျက်ဆီးခဲ့ပါသည်။



မန္တလေးမြို့နယ်A ကောက်ခွန်ငါးစီး ဌာနတွင် (၂၉-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့၌ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျပ် (၁၂.၉၂၄) သန်း ခန့်ရှိ A များပြည်သူစားသုံး ၊ သုံးစွဲရန် မသင့်သော စားသုံးဆီ၊ ကော်ဖီမစ်၊ A လှကုန် ပစ္စည်းများA ဘေး ဖျက်ဆီး ရေးA ဖွဲ့ဖြင့် ဖျက်ဆီးခဲ့ပါသည်။

ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာသိမ်းပြီး ထုခွဲA ဆင့်ရောက်ပစ္စည်းများA ၊ လေလံတင်ရောင်းချခြင်း

A ကောက်ခွန်ငါးစီးဌာနနှင့် Mobile Team တို့မှ သိမ်းဆည်းရမိသော A ကောက်ခွန်မဲ့ ပစ္စည်းများA နက် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာသိမ်းပြီး ထုခွဲA ဆင့်ရောက်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် A လက်ထရောနစ် ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ မော်တော်ကားတာယာများ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်တာယာများ၊ A ဝတ် A ထည်များ၊ သကြားလုံးနှင့် A ချိုရည်များ၊ ရေမွှေး (တံဆိပ်မျိုးစုံ)များနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ တို့A ၊ (၂၉.၁၀.၂၀၁၅)ရက်နေ့ နံနက် (၁၀:၀၀)နာရီA ချိန်တွင် ရန်ကုန်မြို့A ကောက်ခွန်ငါးစီးဌာန၊ ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ပို့ဆောင်ရေးဌာနခွဲရှိ လေလံတင်ခန်းမ၌ လေလံတင် ရောင်းချခဲ့ပါသည်။



လေလံတင်ရောင်းချသည့်ပစ္စည်းများA ၊ Lot (၉)ခုခွဲ၍ ဈေးပြိုင်စနစ်ဖြင့် လေလံတင်ရောင်းချခဲ့ရာ ကျပ်သန်းပေါင်း (၁၃၃.၇)သန်း ရရှိခဲ့ပါသည်။

A ကောက်ခွန်ပြီးစီးဌာန၊ ဆက်ဆံရေးဌာနစုတွင် A ကောက်ခွန်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍
မေးမြန်းချက်များ A ပေါ် ဆွေးနွေးဖြေကြားချက်များ



Telecommunication တွင် A သုံးပြုရန် A တွက် Overhead Cable များ တင်သွင်းလိုသဖြင့် Duty Rate မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 9001.10 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 3% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

Furniture များတင်သွင်း လိုသဖြင့် Duty Rate မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 9403.30 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 15% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



Milk Powder တင်သွင်းလိုသဖြင့် Duty Rate A ၊ မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 0402.10 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 3% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



မီးလုံး၊ မီးချောင်းများ တင်သွင်း လိုသဖြင့် Duty Rate မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 9405.10 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 1% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



Musical Instrument များ တင်သွင်းလိုသဖြင့် Duty Rate A ၊ မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 9201.10 မှ 9208.90 A ထိ A ကျုံးဝင်မည် ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 10% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



နာရီ A ပိုပစ္စည်းများတင်သွင်းလိုသဖြင့် Duty Rate A ၊ မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 9114.90 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 5% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

A ကောက်ခွန်ပြီးစီးဌာန၊ ဆက်ဆံရေးဌာနတို့တွင် A ကောက်ခွန်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍
မေးမြန်းချက်များ၊ A ပေါ် ဆွေးနွေးဖြေကြားချက်များ

A လက်ထရောနစ် ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် Tablet များ တင်သွင်းလိုသဖြင့် Duty Rate A ၊ မေးမြန်းရာ Sim Card ထည့်၍ရပါက HS Code မှာ 8517.12 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 5%၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% ၊ ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% နှင့် Sim Card ထည့်၍မရပါက HS Code မှာ 8471.30 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 1.5%၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



Calendar များ တင်သွင်းမည်ဆိုပါက Import License လျှောက်ရန် လို/မလို မေးမြန်းရာ လိုင်စင် လျှောက်ရန် မလိုကြောင်း ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

Mild Steel Plate များ တင်သွင်းလိုပါသဖြင့် ပေးဆောင်ရမည့် A ခွန်နှင့် လိုင်စင်လျှောက်ထားရန် လို/မလို မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 7208.90 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 1%၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပြီး Non-License ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

Bulldozer ယာပီများ တင်သွင်းလိုပါသဖြင့် ပေးဆောင်ရမည့် A ခွန်နှုန်း သိလိုကြောင်း မေးမြန်းရာ HS Code မှာ 8429.19 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 1%၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



A ကောက်ခွန်ငါးစီးဌာန၊ ဆက်ဆံရေးဌာနစုတွင် A ကောက်ခွန်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍
မေးမြန်းချက်များ၊ A ပေါ် ဆွေးနွေးဖြေကြားချက်များ

Car Show Room A နေဖြင့် ကားများ တင်သွင်းလိုပါသဖြင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် ပေးဆောင်ရန်လို/မလို မေးမြန်းရာ Consignment စနစ်ဖြင့် တင်သွင်းပါက ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% မကောက်ခံကြောင်း၊ Normal LC/TT ဖြင့် တင်သွင်းပါက ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ကောက်ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



Fancy Jewellery များ တင်သွင်း လိုပါသဖြင့် ပေးဆောင်ရမည့် Duty Rate A ဘေးမေးမြန်းရာ HS Code မှာ 7117.19 ဖြစ်ပြီး A ကောက်ခွန် 7.5% ၊ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် 5% နှင့် ကြိုတင်ဝင်ငွေခွန် 2% ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။



ASEAN နိုင်ငံများမှ စက်သုံးဆီများ တင်သွင်းရာတွင် ATIGA (A ကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ လျော့ပေါ့ခံစားခွင့်) ရရှိနိုင်မှု ရှိ/မရှိ မေးမြန်းရာ ၂၀၁၅ခုနှစ်တွင် A ကောက်ခွန် လျော့နှုန်းဇယား A ရ A ကောက်ခွန်လျော့နှုန်း လျော့ချထားခြင်း မရှိသေးသည့် A တွက် ATIGA ခံစားခွင့်မရရှိ နိုင်ပါကြောင်း ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

တင်သွင်းပြီးသောကားများ၏ ID များ တွင် Shipper ကွဲလွဲမှု A ဘေး ပြင်ဆင်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ မေးမြန်းရာ မူလတင်သွင်းစပီ A ချိန်က Shipper ကွဲလွဲမှု A ဘေး ကတိခံဝန်ချက်ဖြင့် လျှောက်ထားလာပါက ပြင်ဆင်ပေးရန်ခွင့်ပြုနိုင် သော်လည်း တင်သွင်းပြီး ဆိပ်ကမ်းမှ ထုတ်ယူပြီးနောက်ပိုင်း ကာလများတွင် ID ၌ ပြင်ဆင်ခွင့် မပြုပါကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

Seminar On Post Clearance Audit A ခြေခံသင်တန်းဖွင့်ပွဲ A ခမ်းA နား ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်း

JICA မှ နည်းပညာA ကူA ညီပေးရေး A စီ A စပါA ရ A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် နှောင်းစာရင်း စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ A ခြေခံစနစ်တစ်ရပ် ပေါ်ပေါက် လာစေရန်A တွက်Seminar On Post Clearance Audit A ခြေခံသင်တန်းကို (၁၂-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့ မှ (၁၆-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့A ထိ A ကောက်ခွန်ဦးစီး ဌာနဇေယျာသီဟခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ သင်တန်း သား၊ သင်တန်းသူA ကောက်ခွန်A ရာထမ်း စုစုပေါင်း (၃၀)ဦး တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်မှ တက်ရောက်၍ A ဖွင့်A မှာ စကားပြောကြားခဲ့ပါသည်။



နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်း (Post Clearance Audit) သည် စနစ်ကျသည့် A ကောက်ခွန်ထိန်းချုပ်မှု လုပ်ငန်းစဉ် တစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး A ပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုတွင် တိုက်ရိုက် (သို့မဟုတ်) သွယ်ဝိုက်၍ ပါဝင်သည့် A စစ်ဆေးခံထိုက်သော ကုမ္ပဏီများ/ လူပုဂ္ဂိုလ်များ၏ မည်သည့်စနစ်ဖြင့်မဆို ထိန်းသိမ်း ထားရှိသော မှတ်တမ်းမှတ်ရာများ၊ ကုန်သွယ်မှုနည်းလမ်းများကို စစ်ဆေးခြင်းဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းကြေငြာလွှာများ၏ မှန်ကန်တိကျမှု A ပေါ် A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ကျေနပ်လက်ခံနိုင်သည်A ထိ စစ်ဆေးနိုင်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ် ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် WCO နှင့် A ဘဏီယံA ဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံA ဖြစ် A ကောက်ခွန် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ခေတ်မှီ တိုးတက်စေရေးတို့ A တွက် A ပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်A ညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ကုန်သွယ်မှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးA တွက် Uပဒေနှင့်A ညီထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နှောင်းစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းစနစ် (PCA) ကို ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံခြားခရီးစဉ်

Study Dialogue Visit for ASEAN Customs Directors General
လေ့လာရေးခရီးစဉ်သို့ တက်ရောက်ခြင်း



ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ ဘရပ်ဆဲလ်မြို့တွင်ကျင်းပသော Study Dialogue Visit for ASEAN Customs Directors General လေ့လာရေးခရီးစဉ်သို့ A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပီးထွန်းသိန်းနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ပီးယပ်မင်းအေ ဘင်တို၊ နှစ်ဦးသည် (၂၀၁၀-၂၀၁၅)ရက်နေ့မှ(၂၂-၁၀-၂၀၁၅)ရက်နေ့အထိ တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း EU တွင် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စနစ်များဖြစ်သည့် တစ်ဆင့် ဖြတ်သန်းကုန်သွယ်ခြင်း (Transit) ၊ A ကောက်ခွန် ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအစားခွဲခြားခြင်း (Customs Tariff Nomenclature) ၊ နယ်စပ်ဒေသများတွင် A ကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ဖာကပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် (IPR) ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ e-Customs စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ချက်များအား တက်ရောက်လာသူများမှ ဆွေးနွေးကြပါသည်။

လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွင် အဘယ်အကောက်ခွန်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး EU အကောက်ခွန်၏ ပရောပဿမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် (၂၈)နိုင်ငံအား နယ်နိမိတ်တစ်ခုတည်းအဖြစ် သတ်မှတ်၍ တူညီသောလုပ်ထုံးလုပ်နည်း သတ်မှတ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်နေမှုများအား တိုက်ရိုက်လေ့လာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

နိုင်ငံခြားခရီးစဉ်

ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျို မြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော Seminar for Myanmar on Customs Modernization သို့ တက်ရောက်ခြင်း

Japan Customs Technical Co-operation Program A စီမံအစဉ်အရ ဂျပန် A ကောက်ခွန်မှ တာဝန်ယူပြုလုပ်ပေးခဲ့သည့် ဂျပန်နိုင်ငံတိုကျိုမြို့တွင် (၁-၁၀-၂၀၁၅) မှ (၇-၁၀-၂၀၁၅) ရက်နေ့အထိ ကျင်းပပြုလုပ်သော Seminar for Myanmar on Customs Modernization သို့ A ကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းသန့်၊ ဦးဆောင်၍ MACCS စနစ် A ကောင်အထည်ဖော်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း A ဖွဲ့ဝင် A ကောက်ခွန်အရာထမ်း (၁၃)ဦးသည် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အဖြစ် တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။



ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဂျပန်နိုင်ငံအကောက်ခွန်၏ Nippon Automated Cargo and Port Consolidated System (NACCS) စနစ်အား အသုံးပြု၍ အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းရှင်းလင်းထုတ်ယူရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်မှု၊ Customs Intelligence System (CIS) စနစ်အား အသုံးပြု၍ သတင်းအချက်အလက်များ စုဆောင်းမှု၊ သတင်းအချက်အလက်များအပေါ် မူတည်၍ Criteria များ သတ်မှတ်မှု၊ စနစ်ပိုမို တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် System Development များ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ NACCS နှင့် CIS စနစ်များအား ထိန်းချုပ်ကိုင်တွယ် လည်ပတ်နေမှုနှင့် ရေရှည် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု၊ အကောက်ခွန်နှင့် OGAs များ၊ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍတို့အား NACCS စနစ်ဖြင့် အချိတ်အဆက်မိမိ ဆောင်ရွက်နေမှု စသည်တို့အား ဆွေးနွေးကြပြီး လက်တွေ့လေ့လာခဲ့ကြပါသည်။

အဆိုပါ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များသည် Myanmar Automated Cargo Clearance System (MACCS) စနစ်တည်ဆောက်ရေး၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် များစွာအထောက်အကူ ပြုနိုင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။